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REFERAT 
 
Sag: Områdefornyelse Løgstrup   
 
Bygherre: Viborg Kommune    
 
Dato: 16. november 2023 
 
Tid: 17.30 – 20.00 
   
 
KOMMENTARER TIL ARBEJDET MED OMRÅDEFORNYELSEN  
 
 
BYTORV / HOVEDGADE 

• Det er besluttet af flagstængerne vil blive flyttet fra det nye bytorv. Dagli´Brugsen skal bare vide hvornår det skal ske, så 
vil de stå for dette.  

• Det er vigtigt at der er dialog og inddragelse af de lokale aktører i bymidten, fx Dagli´Brugsen. Når projektet skal 
anlægges skal det også koordineres med de lokale, så det er til mindst muligt gene.  

• Det er generel opbakning til projektet med bytorv, hævet flade og belægning, men enkelte mener det er forkert 
prioriteret og at pengene skulle gå til andre tiltag i byen.  

• Der er udtrykt et ønske om busskur i bymidten – denne dialog skal tages med Trafik og Veje. Det er dog oplagt at der 
koordineres på tværs af projekterne hvis der skal etableres et busskur.  

• Der skal laves en driftsaftale mellem Dagli´Brugsen og Borgerforeningen i forhold til bytorvet. VK vil gerne bidrage med 
input til den konkrete drift af plantebede. Drift af fortovsarealer vil fortsætte som det er i dag.  

• Henrik præsenterer Bytorv/Hovedgade til Borgermødet 
 
BYPARKEN 

• Det er oplagt at der ansøges om ekstra midler til projekterne, fx udvalgte del-elementer i byparken, som scenen, 
belysning eller beplantning.  

• Der skal ansøges om dispensationen for at redskabsskuret kan realiseres. VK vil gerne bidrage til arbejdet med 
ansøgningen.  Dispensationen skal søges efter programfasen og projektet kan derfor ikke opstartes tidligere.  

• Det er vigtigt med rygstøtte på bænkene i byparken. 
• Første skridt er i gang i forhold til at få flere kvindelige bypedeller. Flere har meldt sig.  
• Cirkler med tulipaner i byen bliver suppleret med biodiversitet i form af vild blomsterblanding som kan blomstre på 

andre tidspunkter af året.  
• Anders præsenterer ’Byparken’ til Borgermødet 

 
MERE BIODIVERSITET I LØGSTRUP 

• De 100.000 kr. til biodiversitet er ikke afsat til noget specifikt. Arbejdsgruppen kan få indflydelse i forhold til hvad 
pengene skal bruges til.  

• Esther præsenterer ’Mere biodiversitet i Løgstrup’ 
 
ET STED TIL VORES UNGE 

• Anders er kontaktperson for arbejdsgruppen, der skal etableres i forbindelse med de unge. 
• Emil præsenterer ’Et sted til vores unge’ til Borgermødet. 

 
FÆLLESTI VED HOVEDGADEN 

• VK tjekker op på økonomien ift. de 500.000 kr.  
• Esther præsenterer ’Fællessti ved Hovedgaden. 

 
BELYSNING I MULTIPARKEN 

• Når programmet er godkendt, skal der indhentes et nyt tilbud. Dette står VK for. 
• Kontaktperson til arbejdsgruppen for belysning i multiparken er Gudrun og Peter. Gudrun præsenterer ’Belysning i 

Multiparken’ 
 
DERUDOVER 

• Der er udtrykt ønske om etablering af cykelsti ved Vordevej. Det er vurderet at denne vil koste 1.3 mio., der er en række 
udfordringer ift. matrikelskel og det vil ikke være realistisk at realisere i regi af områdefornyelsen. Den er skrevet på 
Trafik og Vejes ønskeseddel. 

• Det er vigtigt at politikerne er dem der ser programmet først. Til Borgermødet laves der er præsentation og borgerne 
står for at præsentere projekterne.  

• Følgegruppen får programmet til godkendelse inden det sendes til politisk behandling.  
 

 


